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Wij bestaan 10 jaar  
Daar willen we alle buurtbewoners van mee laten genieten. 

Stadsdorp De Pijp is in maart 2014 opgericht en nu bestaan we 10 
jaar. Om dit te vieren en om meer bekendheid te geven aan het 
Stadsdorp is deze speciale Lustrumkrant uitgebracht. 

In deze krant kun je naast het lustrum-programma kennis maken 
met allerlei leden d.m.v. interviews over verschillende 
onderwerpen en activiteiten. Hierdoor krijg je een goed beeld waar 
wij als leden van het Stadsdorp mee bezig zijn. 

Dit lustrumjaar willen we niet alleen vieren, maar ook kijken hoe 
we onze missie van nabuurschap breder kunnen inzetten. Dit 

doen we nu door onze lustrumactiviteiten ook open te stellen voor 
niet-leden.  
Tevens gaan we ons onder het motto “Het Stadsdorp doet” het 
lopende jaar verbinden aan een aantal activiteiten die in De Pijp 
georganiseerd worden. Houd daarvoor onze agenda en onze 
website in de gaten: Stadsdorpdepijp.com. 

Tweede helft van dit jaar verschijnt er weer een lustrumkrant. 
Door middel van de QR-code bovenaan deze pagina kun je deze 
krant ook digitaal lezen. 
De uitgave van deze lustrumkrant is mede mogelijk gemaakt door 
bijdragen van Fonds voor Zuid en Stadsdeel Zuid. 

 

Activiteiten 10 jarig bestaan 
Stadsdorp De Pijp  

23 maart 2024 Documentaire “De Pijp uit” 
van Simon Bunt in Cinetol, Tolstraat 182. 
Inloop vanaf 13.00 uur. Vanaf 15.00 uur is er 
een nagesprek in aanwezigheid van Simon 
Bunt.  
Filmmaker Simon Bunt (55) ziet al jaren hoe 
de Amsterdamse Pijp verandert. Voor zijn film 
De Pijp uit volgt hij mensen die de wijk, 
vrijwillig of onvrijwillig, verlaten.  
Deze documentaire is ook toegankelijk voor 
niet-leden van Stadsdorp De Pijp. 
Je kunt je aanmelden o.v.v. Docu via de mail: 
stadsdorplustrum@gmail.com 

29 juni 2024 is er vanaf 14.00 – 16.30 uur 
een spellenmiddag in Buurtgebouw Henrick 
de Keijser (Henrick de Keijserplein 45) in 
samenwerking met Amsterdam Dice. 
Je kunt je aanmelden voor deze activiteit 
o.v.v. spellen vanaf 1 juni 2024 via mail: 
stadsdorplustrum@gmail.com 

14 september 2024 is er vanaf 14.00 tot 
17.00 uur een pubquiz in Buurtgebouw 
Henrick de Keijser (Henrick de Keijserplein 
45). 
Aansluitend eten we samen: Iedereen neemt 
iets te eten mee voor jezelf en voor elkaar. 

Onze maandelijkse inloop in De Buurman 

Vervolgens start om 20.00 uur de twee-
wekelijkse dansavond in Buurtgebouw.  
Henrick de Keijser. 
Je kunt je aanmelden voor deze activiteit 
o.v.v. pubquiz vanaf 1 september 2024 via 
mail: stadsdorplustrum@gmail.com. 

Wat is Stadsdorp De Pijp? 

De leden vormen een netwerk van Pijp-
bewoners, die hier zo lang mogelijk willen 
blijven wonen. M.n. is het voor iedereen, die 
niet meer werkt belangrijk om een netwerk in 
de buurt op te bouwen. Het is leuk om zo 
gelijkgestemde buren te ontmoeten of samen 
iets te ondernemen. Maar het is ook handig 
om elkaar te helpen, als er vanwege ziekte of 
zo ineens hulp nodig is. Kortom: nabuurschap 
is ons devies! 

Praktische informatie over 
Stadsdorp De Pijp 

Op onze website is meer informatie te vinden 
over ons stadsdorp: 
www.stadsdorpdepijp.com 

Voor contact en vragen kun je ons telefonisch 
bereiken: 06-39860140 of via een mail bericht 
naar: 
stadsdorpdepijp.secretariaat@gmail.com 

Naast de speciale lustrum-activiteiten ben je 
altijd welkom voor kennismaking op onze 
maandelijkse inloop op de laatste woensdag 
van de maand van 17.00 tot 19.00 uur in De 
Buurman (Amsteldijk 35, ingang 
Ceintuurbaan). 
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Riet Lenders  
en de thema-avonden. 
Door Eddie Roos 

Hoe ben jij bij het Stadsdorp betrokken 
geraakt? 
Er stond in de Echo een hele 
kleine advertentie dat een 
aantal mensen een Stadsdorp 
wilden oprichten en dat er een 
bijeenkomst was in 
wijkcentrum de Pijp. Ik ben 
daar naar toe gegaan en ben 
sindsdien min of meer actief in 
het stadsdorp.   

Wat later zijn we met een 
themagroep gestart met de 
bedoeling om meerdere malen 
per jaar een thema-avond te 
organiseren. 

Wat voor thema’s zijn er zoal aan bod 
gekomen? 
Toen ik pas een lijstje maakte wat voor 
thema's er zoal geweest zijn, was ik verrast 
over de verscheidenheid. Zoals b.v: oorlog in 
de buurt, over wonen, over opera,  
slechthorendheid, eenzaamheid , mantelzorg, 

wonen, poëzieworkshop, 
ouder worden: winst of 
verlies?  

De werkgroep Zorg zorgde 
ook voor twee thema-
avonden per jaar. 

De themagroep is vaak van 
samenstelling gewisseld. 
Ideeën werden of door de 
themagroep of door andere 
stadsdorpers aangereikt en 
samen georganiseerd.. 

Welke thema-avonden vond je het 
aansprekends? 
De poëzie workshop was erg leuk. Het was 
creatief en speels. En de resultaten waren 
ook bijzonder. 
En de thema's die met ouder worden te 
maken hadden! Die ook met ons eigen leven 
te maken hadden, zoals “ouder worden, winst 
of verlies?”, “eenzaamheid, een uitdaging”. 
Ook de avonden die we rond het thema 
levenseinde hebben georganiseerd. Daar 
was heel veel belangstelling voor. En over 
Slechthorendheid en hoe daar mee om te 
gaan. Over mantelzorg en wat is er mogelijk 
aan ondersteuning. 

Wat ik het leukst vind van thema-
avonden? 
Je bedenkt een onderwerp wat voor velen  
interessant kan zijn of een ander komt met 
een mooi idee en je zoekt er iemand bij die 
het thema in kan leiden. Dan lukt het wel 
vaak om het te organiseren en er een mooie 
avond van te maken. En nog steeds vind ik 
dat! 

Een terugblik op 10 jaar 
Stadsdorp De Pijp met Ans van 
Ginkel en Atie Engel 
Door Hanneke van Wijk 

Hoe kwamen Ans en Atie in contact met 
het idee van stadsdorpen? 
Atie hoorde over het net opgerichte 
Stadsdorp Zuid; iemand uit dat stadsdorp 
Zuid had het idee meegenomen uit de 
Verenigde Staten. Stadsdorp Zuid gaf een 
presentatie in het wijkcentrum. Een aantal 
aanwezigen, o.a. Ineke de Ruiter, hebben 
toen een enquête georganiseerd om de 
interesse te peilen. 

Ans hoorde erover via een vriendin en 
vulde in de bibliotheek een enquête-
formulier in. Ze was net gepensioneerd en 
wilde wel ergens aan bijdragen. Zo werd zij 
secretaris van de initiatief-groep. 
Atie was was naar aanleiding van het 
overlijden van haar moeder tot de conclusie 
gekomen “wij zullen in de toekomst meer 
zelf moeten doen”. Ook zij was kort tevoren 
gestopt met haar baan, en dat gold voor 
veel nieuwe leden in die begintijd. 

Stadsdorp Zuid organiseerde toentertijd 
in Pakhuis De Zwijger een dag om 
interesse te wekken bij andere stadsdelen,  
Zo ontstonden er veel stadsdorpen. De 
gedachten daarover sloten aan op de 
opvattingen van de overheid over de 
participatiemaatschappij. Vanuit sommige 
stadsdelen werd bijgedragen met beschei-
den subsidies. Dat scheelde, ook voor ons 
stadsdorp, hoewel er ook bezwaren waren 
tegen financiële afhankelijkheid. Stadsdorp 
De Pijp kon daarnaast gebruik maken van de 
middelen van het wijkcentrum, zoals 
vergaderruimte, printer, koffie . 

Waren Ans en Atie eerder betrokken bij 
vergelijkbare organisaties? 
Atie had als vrijwilligster veel huisbezoeken 
gebracht aan 75-plussers. Ans had als 
vrijwilligster in een hospice gewerkt en ook bij 
het Odensehuis (dagopvang voor mensen 
met lichte dementie). De nadruk op 
onderlinge zelfredzaamheid riep in het begin 
veel discussie op: algemeen werd gevonden 
dat de grens voor hulp lag bij lichamelijke 

zorg, al vond men ook dat de grenzen 
zouden kunnen verschuiven naarmate men 
elkaar beter leert kennen. 

Ook waren er discussies over de organisatie-
vorm. Vereniging? Stichting? Geen vaste 
vorm?  
Als oprichtingsdatum van de vereniging werd 
gekozen voor 21 maart 2014: een nieuw 
begin. 

Vanaf het begin waren de inloop-avonden in 
de Servaes Noutsstraat en later in De 
Buurman een groot succes. Ook een filmclub 

liep goed, maar na de corona-periode was 
daar te weinig belangstelling voor. Er waren 
verschillende wandelclubjes - ook in 
coronatijd - , museumtripjes en andere 
initiatieven. Sommigen verdwenen na verloop 
van tijd, de leesclub en de cryptogram-
bijeenkomsten bleven bestaan. 
De “heen-en-weer-autootjes” zijn een initiatief 
van ons stadsdorp, en een groot succes; het 
concept is inmiddels ook in andere 
stadsdelen geadopteerd. 

Tijdens de lockdowns bleef onderling 
contact mogelijk door app-groepen. 
De nieuwsbrief zorgt nog steeds voor 
informatie en er is ook een website, 
die echter niet vaak wordt 
geraadpleegd. De binnenbuurt-
bijeenkomsten lopen nog in drie van 
de vier binnenbuurten. In de 
binnenbuurt Oude Pijp waren die vóór 
de coronaperiode bij leden thuis maar 
nu in de ruimte van het buurtteam. 
Ans vindt dat de onderlinge zorg na 
de corona-periode wel minder is 
geworden. Voor het hele stadsdorp 
geldt dat leden gemiddeld een jaar of 
tien ouder zijn dan bij de start in 
2013.


Ik hoor ook nog één en ander over andere 
stadsdorpen. 

In Stadsdorp Vondeldorp zijn meer veertigers 
lid. Er is daar ook een connectie met 
Combiwel, op een speelplek is een terras 
gemaakt, er komt nog een tuin bij. 

In de Vondel/Helmersbuurt halen stads-
dorpers kinderen van andere stadsdorpers 
van school.


Ans en Atie voelen zich nog steeds heel 
betrokken bij het stadsdorp, maar ze steken 
er nu wat minder energie in dan voorheen. Er 
zijn ook zoveel andere leuke dingen te doen.  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Miep is al 9 jaar lid van het Stadsdorp en organiseert sinds vorig jaar 
een documentaire middag voor het Stadsdorp. Het initiatief ontstond 
samen met Marijke Meerman, maar zij moest helaas afhaken wegens 
ziekte. Nu organiseert zij het samen met Riet Lamers, ook een groot 
liefhebber van documentaires.  

Waarom ben je lid geworden van het Stadsdorp, Miep?  
“In het begin vroeg ik mij af wat het Stadsdorp mij te bieden had en of ik 
dus wel lid moest worden. Ik ben wat activistisch ingesteld en voel me 
ook verantwoordelijk voor mijn leefomgeving. Daarom besloot ik 
uiteindelijk toch lid te worden. Nu ben ik er heel blij mee.  

Miep van Dam over de docu-middag 
Door Riet Lenders 

Het is zo fijn om meer mensen in de buurt te leren kennen en regelmatig 
Stadsdorpers op straat tegen te komen. Uiteindelijk ervaar ik het als een 
veel leukere club dan ik van tevoren had gedacht.”  

Het idee een documentaire middag te starten sprak Miep erg aan 
gezien haar achtergrond.  
“Ik ben fotograaf en heb in het verleden ook aan documentaires en films 
meegewerkt. Voor de organisatie van de documentaire middag heb ik 
een aantal andere stadsdorpers gevraagd.  
Een vast clubje dat samen verantwoordelijk is voor de keuze van de 
film, de techniek, de plaats waar het georganiseerd kan worden, de 
barbezetting, etc. Een ruimte vinden in de Pijp is lastig, maar dat is 
(voorlopig) gelukt in buurtgebouw Henrick de Keijser.”  

Waarom een keuze voor documentaires?  
“Er zijn zoveel mooie documentaires die ons geraakt hebben en die 
willen wij graag met anderen delen.”  

Is “mooi” dan alleen een optie, of mag het ook wat “schuren”?  
“Natuurlijk, een documentaire zet je aan tot nadenken en geeft je een 
andere kijk op de werkelijkheid. Films van Heddy Honigmann zijn daar 
een goed voorbeeld van. We zoeken vooral naar films die een brede kijk 
op de wereld geven.”  

Is er een gesprek na?  
“Dat is niet georganiseerd, maar vaak ontstaan er spontaan levendige 
gesprekken. We hopen de komende tijd wat vaker documentairemakers 
uit te nodigen, waarmee we dan in gesprek kunnen.  
Verder krijgen we van bezoekers regelmatig nieuwe ideeën over 
documentaires.  

Tijdens onze Lustrum-bijeenkomst, op zaterdag 23 maart in Cinetol, 
draaien wij de documentaire “De Pijp uit” van Simon Bunt.  
We willen daarna met de bezoekers in gesprek over de gevolgen van 
veranderingen in de Pijp voor onze ouderen. 

Running Dinner 
door Aniet Rupert 

Afgelopen zaterdag 17 februari was het 
zover: het ‘Running Dinner’ vond (weer) 
plaats. 
De organisatoren hadden er voor gezorgd dat 
alle 27 deelnemenden verdeeld waren over 
de koks, die een voorrecht, een hoofdgerecht 
of nagerecht hadden bereid. Per gerecht 
werd er gewisseld van locatie en kok. Een 
hele klus omdat ook rekening gehouden 
moest worden met mensen die niet zo mobiel 
zijn en liever geen 
trappen beklimmen. 

Ik had me deze keer 
opgegeven om een 
hoofdgerecht te 
maken. De koks 
rouleerden trouwens 
ook mee in het 
schema. Dat 
betekende wel wat 
voor mijn tijdsplanning. 

Het voorgerecht, een heerlijk dunne quiche 
met speciale Belgische kaas met daarbij 
gegrilde groenten at ik bij Hannah in de 
Tolstraat. Twee voor mij nog onbekende 
stadsdorpers leerde ik daar kennen. Heel 
leuk. 
Ik ben van daar uit naar mijn eigen stek 
geracet om het hoofdgerecht in de oven te 
laten garen en de laatste hand aan de tafel te 
leggen. 

Ik kreeg 4 gasten aan mijn dis. Ook deze 
keer was er iemand bij die ik nog niet kende. 

Mijn gerecht: witlof tarte tatin en de groene 
sla met pijnboompitten vielen in de smaak.  

Daarna kreeg iedere gast een briefje met 
daarop het adres waar je naar toe mocht voor 
het toetje. Dus gingen we weer uiteen, ieder 
verwachtingsvol op weg naar de volgende 
kok voor het toetje. Dat bestond voor mij uit 
panna cotta met eigengemaakte 
cranberrycompôte. Heerlijk! 

Al met al vond ik het weer een heel 
geslaagde avond. Spannend of mijn gerecht 
zou lukken maar ook bij welke koks en bij wie 

ik aan tafel zou 
belanden. Het is echt 
een heel leuke manier 
om mensen te leren 
kennen waardoor je, is 
mijn ervaring, elkaar 
makkelijker aanspreekt 
als je elkaar tegenkomt 
op de inloop of een 
andere activiteit of 
wellicht in de 
supermarkt. 
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Beiden zijn 
betrekkelijk 
nieuwe leden van 
Stadsdorp De 
Pijp. Tijdens het 
interview blijkt dat 
Adèle al 5 jaar lid 
is, maar actief 
betrokken werd na 
de corona 
periode.  

Ellen hoorde van het stadsdorp via een ander 
stadsdorplid en raakte nieuwsgierig. Via de 
website vond ze meer informatie over het 
stadsdorp en besloot lid te worden. Adèle las 
over het stadsdorp in het huis aan huis blad 
ZUID.  

Beiden willen graag contacten leggen in hun 
directe omgeving, makkelijk te bereiken. 

Waarom Adèle Atzert en Ellen 
Röhrman lid werden van het 
stadsdorp 
door Yol Köster 

Stadsdorp de Pijp wil vanaf de start invulling 
geven aan “nabuurschap”. Beiden vinden dat 
van grote waarde en zien het belang van 
sociale contacten in de buurt.  

Ellen voelt zich vanaf het begin heel welkom 
in haar binnenbuurt ( Nieuwe Pijp Midden), 
Adèle heeft zich aangesloten bij de Binnen 
Buurt Oude Pijp en bezoekt daar de 
maandelijkse koffieochtend.  

Beiden hebben hun draai wel gevonden, 
nemen deel aan activiteiten. Ellen noemt de 
documiddagen een cadeautje. Adèle is 
momenteel druk met het schrijven van haar  

persoonlijke 
geschiedenis. 
Als dat klaar 
is, heeft ze 
een paar 
ideeën die ze 
voor het 
Stadsdorp zou 
willen 
uitwerken: 
een telefoon-
cirkel voor alleenwonenden, en een 
filosofiegroep bij haar thuis.  
Ellen is onder de indruk van het Logeerhuis 
en wil meewerken aan de bekendheid 
hiervan in de wijk. Ze heeft al geflyerd en de 
komende koffie ochtend van haar 
binnenbuurt zal in het Logeerhuis zijn. 

Kortom, twee stadsdorpleden die actief 
betrokken willen zijn en zich thuis voelen in 
het Stadsdorp de Pijp 

 

Oprichtingsfeest, Asschergebouw 
21 maart 2014 

Lustrum feest, Oranjekerk, 
18 mei 2019 

Op excursie naar het Landje van Gijzel,  
april 2021 




Christien Visch en Eric Clous 
over een groene en schone 
Pijp 
door Yol Köster 

Beiden zijn actief lid van Stadsdorp De 
Pijp.  
Christien sinds de oprichting, nu 10 jaar 
geleden. Zij hoorde bij de eerste 6 
initiatiefnemers waaruit later de initiatief-
groep ontstond die het stadsdorp oprichtte. 
Ze zou bijna met pensioen gaan en zag het 
belang van contacten in de buurt en het iets 
voor elkaar kunnen betekenen in de buurt. 
Eric sloot zich eerst aan bij de Schone Pijp, in 
2016, gedreven door zijn zorg over de 
vervuiling in de buurt en het belang van groen 
in de wijk. Via de Schone Pijp hoorde hij van 
het Stadsdorp De Pijp en sloot zich daarbij 
aan. 

Beiden zijn momenteel vooral betrokken 
bij de diverse schoonmaakacties in de 
buurt en bij het groenonderhoud.  
Met diverse maandelijkse acties werken zij op 
vrijwillige basis hard aan de leefbaar-heid in 

onze buurt. Voorbeelden 
hiervan waar beiden bij 
betrokken zijn: 
-De Schone Pijp maakt 1x 
per maand volgens rooster 
ergens in de Pijp schoon, 

de planning hiervoor hangt op diverse 
plekken in de buurt. 

- De Vereniging Sarphatipark maakt 3 keer 
per maand het park schoon. De gemeente 
stelt een opslagruimte met gereedschap 
(grijpers, bezems, enz.) ter beschikking. 

Wat maakt dat deze twee mensen zo 
begaan zijn met hun woonomgeving? 
De ergernissen over de rommel rond de 
afvalcontainers en het zwerfvuil op straat. Na 
afloop van een schoonmaak-actie wordt er 
samen wat gedronken en leren buurtgenoten 
elkaar kennen.  

Christien benadrukt; het is heel belangrijk, dat 
het leuk en gezellig is anders houd je het niet 
vol. Alles wat je doet is welkom. 

De Schone Pijp vergadert maandelijks over 
de gang van zaken, en overlegt daarbij met 
de gemeente (Reiniging, Handhaving, enz.) 
en ondernemers uit de buurt. 
Geplande extra acties van de Schone Pijp 
voor de komende maanden: NL schoon in 
maart 2024, “Peukmeuk” 6 juli 2024, 
Worldcleanupday 21 september 2024. Ook 
leden van Stadsdorp De Pijp kunnen aan 
deze acties meedoen. 

“Als elke Amsterdammer elke dag 1 
keer bukt om 1 papiertje op te ruimen, 
zou de stad er veel schoner uitzien” 

Bij het Stadsdorp De Pijp nemen ze deel 
aan verschillende activiteiten  
De maandelijkse inloop in de Buurman, de 
mannen-kook-groep (Krasse Knarren Kook 
Klub), de documiddagen. 

Mocht je n.a.v. dit gesprek meer informatie 
willen over de Schone Pijp: zij komen elke 1e 
maandag van de maand bij elkaar, van 18 tot 
19.30 uur, in de ruimte bij het 
seniorencomplex Quellijnstraat 161. 

Tot slot concluderen zij dat alle Amster-
dammers zich betrokken zouden moeten 
voelen bij hun woonomgeving. En dat 
scholen aandacht aan de vervuiling zouden 
moeten besteden, zodat kinderen bewust 
gemaakt worden van het belang van een 
schone, groene leefomgeving. 
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